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Indkaldelse til Skolebestyrelsesmøde 
Sønderholm Skoles bestyrelse  

 
Tid: Onsdag d. 13. november 2019 kl. 17.00 – 19.00.   

Sted:  Sønderholm Skole  

Deltagere: Rune Træholt (RT), Michael B. Larsson (MBL), Lotte Jacobsen (LJ), Nikolaj 
Hebsgaard (NH), Rasmus Risgaard Kjeldberg (RK), Mariella Hostrup Buus 
(MB), Jacob Birk Jensen (JB), Marie Vingaard Bové (MV), Werner 
Raundrup Elhauge (WE), Louise Sørensen (LS), Rikke Rosengren Sørensen 
(RS) 

Mødeleder: Werner Raundrup Elhauge 

Referent: Skoleledelsen 

Afbud: Tina, Rasmus og Mariella 
 
 

 
Dagsorden 
 
1) Godkendelse af dagsorden 
Godkendt, af de som er til stede.  
2) Informationer 
A) Nyt fra elevrådet  
B) Nyt fra personalet 
C) Nyt fra ledelsen 
D) Nyt fra formanden 
A): elevrådsmøde er planlagt. 
B): 9 kl er i erhvervspraktik.  8Kl. fik 2, 4 og 6 plads i First Lego League. Der er pt. 4 praktikanter i team 3 frem til uge 
50. 6 kl. er i gang med Edison, samt projekt arbejde. Dus 2 lokaler er blevet indviet. 
C): Der er kommet en ny chef (morten) på forvaltningen som bliver tilknyttet Sønderholm og bliver nærmeste leder 
for Rune. Rune sidder i en gruppe der arbejder med tildeling af timer i skolen, høringsperioden vil være hen over 
julen hvor der skal gives høringssvar i slutningen af januar. Den 11/12 vil skolebestyrelserne blive inviteret til et 
fælles aftensmøde. Vi har skolebestyrelse møde dagen efter, skal dette flyttes, Rune snakker med Rasmus. Som det 
ser ud nu vil den model betyde en nedgang på 1 fuldtidsstilling på Sønderholm skole. Det er ikke en spareøvelse 
men en omfordeling. (Rune forklarede lidt om modellen) 

 
3) Fælles ledelse – Budgetbeslutning 
Vi drøfter, hvordan vi forholder os til beslutningen: 
Det er aftalt, at der indføres fælles ledelse mellem mindre og større skoler i Aalborg Kommune. 
Skoleforvaltningen skal inden 1. juni 2020 gennemføre en proces med henblik på udarbejdelse af et 
beslutningsgrundlag med forskellige modeller og strukturer for fælles ledelse. Det er hensigten, at en 
model fortsat skal understøtte ledelse tæt på kerneopgaven. Den endelige model for fælles ledelse skal 
være implementeret fra skoleåret 2021/2022. Det er aftalt, at den budgetmæssige besparelse ved fælles 
ledelse skal udgøre -2,0 mio. kr. i 2021 og -3,0 mio. kr. årligt fra 2022. Der er således ikke besparelser i 
2020. 
Rune fortalte om det skriv som skolebestyrelsesformændene har forfattet om ovenstående. Der var 9 
underskrivende skolebestyrelse på skrivet til forligspartierne.  
Spørgsmålet er om skolebestyrelsen skal lave nye tiltage inden at der kommer et udspil fra skoleudvalget.  
Forslaget er at ”skrivet” fra skolebestyrelse formændene evt. skal i nordjyske.  
På næste møde ligges der en plan for hvordan vi vil arbejde med det. 
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4) Forventet årsregnskab 
Skoleledelsen fremlægger forventningerne til regnskab samt overførsler. 
Det som vi forventer i forhold til budgettet så venter vi med multibanen da vi skal hensætte 300.000.- kr. vi håber 
at vi få lov at bruge pengene efter jul. Hvad det ender med må vi se efter nytår.   

 
 
5) Bevægelse i skoletiden 
En forælder er nysgerrig i forhold til hvordan skolen arbejder med dette. Ønsker skolebestyrelsen en 
redegørelse? 
Vi sætter det på til et af de næste møder, således at vi kan komme med konkrete eksempler fra medarbejdere mm.  

 
6) Principper 
Vi arbejder videre med skolens principper 
Der er et ønske om at dagorden kommer hurtigere ud, således at man kan være bedre forberedte.  
Werner har samlet et kompendium over principper som vi kan forholde os til. Der vigtigt at forældrene bliver 
forpligtet i forhold til vore principper. 
I det kommende arbejde vil vi starte med de lovpligtige principper, og så må vi til sidst revurderer de gamle. 
Vi kikker på nummer 5 og 7 i Werners kompendium til næste møde i januar (det udsendes med ref.) 

 
7) Eventuelt 
Ledelsen snakker med Frejlev skole om reklame i børnehaverne i området så det bliver ens.   
Der opfordres til inde sko i den kommende tid for at løse det kommende sjap. 

 
 
Referat af skoleledelsen 


